



**Special Advisory Council for
MYANMAR**

အပြစ်ရှိသူကို အပြစ်မှ လွတ်ကင်းနေစေခြင်းကို

ဖြတ်တောက်ပစ်ခြင်း

နိုင်ငံတစ်ကာ အသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့် ယခုချက်ချင်းပင်

အရေးယူရမည်။

ဇွန်လ ၃၀ ရက် ၂၀၂၁ခုနှစ်၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် မင်းတပ်၊ ဒီမော့ဆို၊ ကင်းမရွာနှင့် မန္တလေးတို့တွင် ကျူးလွန်ခဲ့သည် အကြမ်းဖက်မှုများသည် ၎င်းတို့ အစဉ်အဆက် ကျူးလွန်လာခဲ့သော လုပ်ရိုးလုပ်စဉ် နယ်မြေရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းလုပ်ရပ်များသည် တပ်မတော်အနေဖြင့် ယခင်ကတည်းက ကျူးလွန်ခဲ့သည့် လူသားမျိုးနွယ်စုအပေါ် ရာဇဝတ်မှု ကျူးလွန်ခြင်း၊ လက်နက်ကိုင်တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားသည့် နေရာများတွင် စစ်ရာဇဝတ်မှုများ ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ရပ်တို့အပေါ်တွင် ပိုမိုများပြားစွာ ကျူးလွန်လာခြင်းဖြစ်သည်ဆိုသည့်အချက်ကို ယုံကြည်စိတ်ချရသော အစီအရင်ခံစာများကို ကိုးကားခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးကောင်စီအနေဖြင့် ပြောကြားလိုပါသည်။ နိုင်ငံတစ်ကာ အသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့် ၎င်းအပြစ်ရှိသူများကို အပြစ်ပေးရန် ချက်ချင်းပင် အရေးယူဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။

ဖေဖော်ဝါရီ တစ်ရက်နေ့ အာဏာသိမ်းစဉ်မှစတင်ပြီး ပြီးခဲ့သည့် ငါးလတာ ကာလအတွင်းတွင် မြန်မာပြည်ရှိ အာဏာသိမ်း စစ်ကောင်စီသည် ၎င်းတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံနှင့်အဝှမ်းပြုလုပ်နေကြသော ဒီမိုကရေစီ လှုပ်ရှားမှုများကို ချေမှုန်းရန်နှင့် ပြည်တွင်းရှိ အခြေအနေများကို ထိန်းချုပ်ရန်အတွက် မြန်မာပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးအပေါ်တွင် အကြင်နာတရားကင်းမဲ့ပြီး စိုးရိမ်ထိတ်လန့်စရာကောင်းသော ချေမှုန်းရေးလုပ်ရပ်များကို မရပ်မနား ပြုလုပ်လာသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

ယုံကြည်စိတ်ချရသော ခိုင်မာသည့် အရင်းအမြစ်များတွင် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ စစ်အာဏာရှင်များ၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ ကျူးလွန်သော အလွန်အကျွံ ဥပဒေမဲ့ သတ်ဖြတ်ခြင်းများ၊ တစ်စထက်တစ်စ ကျယ်ပြန့်လာသော ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုများ၊ အကြောင်းပြချက်မဲ့သည့် ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်မှုများ၊ ၎င်းတို့ ပစ်မှတ်ထားသူများအား အတင်းအကျပ် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ပြီး ပြင်ပလူများနှင့် အဆက်အသွယ်ဖြတ်တောက်ခြင်းများ၊ မုဒိမ်းမှုကျူးလွန်ခြင်းများနှင့် လူရှေ့သူရှေ့တွင် ရိုက်နှက်ခြင်းများ၊ လူသားတစ်ဦး၏ ပုံပန်းသွင်ပြင် ပျက်စီးလောက်သည့်အထိ ရိုက်နှက်ညှဉ်းပန်းခြင်းများစသည့် အလွန် ကြမ်းကြုတ်ရက်စက်သော လုပ်ရပ်များကို ကြားသိမြင်တွေ့နေရသည်။

လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ် ခြောက်ပတ်အတွင်းတွင် စစ်အာဏာရှင်များအနေဖြင့် အလွန်ဆိုးရွားပြင်းထန်သည့် လေကြောင်းမှတိုက်ခိုက်ခြင်းများနှင့် မိမိတို့၏ နေအိမ်များအား ကာကွယ်နေကြသော ပြည်သူလူထုအပေါ်တွင် လက်နက်ကြီးများ အသုံးပြုပြီး မီးလောင်တိုက်သွင်းခြင်းစသည့် လုပ်ရပ်များကို ပြုလုပ်ပြီး ၎င်းတို့အနေဖြင့် လက်နက်အင်အား အပြင်းထန်ဆုံး အသုံးပြုခဲ့ကြသည်။

ကယားပြည်နယ် ဒီမော့ဆို မြို့တွင် ဇွန်လအစတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် လူပေါင်းတစ်သိန်းခန့် နေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးခဲ့ကြရသည်။ စစ်အာဏာရှင်များ၏

လက်နက်ကိုင်စစ်သားများသည် နေရပ်ရှောင်ခွာ ထွက်ပြေးခဲ့ကြရသောသူများအား ခိုလှုံခွင့်ပေးသော ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများအား ဗုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ဝင်ရောက်စီးနင်းခြင်းနှင့် ၎င်း ဒုက္ခသည်များအား အကူအညီပေးရန် ကြိုးစားသော ပြည်သူ့လူထုအား ပစ်သတ်ခဲ့ကြသည်။

ချင်းပြည်နယ်၊ မင်းတပ်မြို့တွင်လည်း မေလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားသော တိုက်ပွဲတွင် ထောင်နှင့်ချီသည့် ပြည်သူ့လူထုသည် နီးစပ်ရာ တောထဲသို့ အိုးအိမ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးခဲ့ကြရပြီး ကျန်ရှိနေခဲ့သော ပြည်သူ့အများစုသည် စစ်အာဏာရှင်များ၏ စစ်သားများမှ လူသားဒိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုခြင်းနှင့် လေကြောင်းမှတိုက်ခိုက်ခံခြင်းစသည့် ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သည့် ဒဏ်များကို ခံစားခဲ့ကြရသည်။

ဇွန်လ ၁၅ ရက်နေ့တွင်လည်း စစ်အာဏာရှင်များ၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့်အတွက် မကွေးတိုင်းရှိ ကင်းမရွာတစ်ရွာလုံး ပြာပုံအတိဖြစ်ခဲ့ရပြီး သက်ကြီးရွယ်အိုများ သေဆုံးခြင်းနှင့် ရွာထဲရှိ အိမ်ခြေ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း ဆုံးရှုံးပျက်ဆီးခဲ့ရသည်။

ဇွန်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် လူနေထူထပ်သည့် မန္တလေး မြို့လည်ခေါင်တွင် စစ်အာဏာရှင်များ၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ ပိတ်ဆို့တိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ရာတွင်လည်း လက်နက်များတပ်ဆင်ထားသည့် စစ်ကားများပေါ်မှ အဝေးပစ် ဒုံးကျည်များ၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတိုက်ခိုက်မှုတွင် အနည်းဆုံး လူရှစ်ယောက် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြသည်။ ၎င်း အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြရသည့်သူများ၏ ခန္ဓာကိုယ်များကို အဝတ်အစားများ ချွတ်ကာ၊ ပုံထပ်ထားပြီး စစ်အာဏာရှင်များ စီမံနေသည့် နိုင်ငံပိုင်ရုပ်သံလိုင်းများတွင် ဖြန့်ဝေပြသရန်အတွက် စစ်သားများမှ ဓာတ်ပုံများရိုက်ယူခဲ့ကြသည်။

၎င်းလုပ်ရပ်များသည် စစ်အာဏာရှင်များအနေဖြင့် နိုင်ငံအနှံ့ရှိ ပြည်သူ့လူထုအား စစ်ဆင်ရေးလုပ်ရာတွင် ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ အသုံးပြုလာသည့် ဖိနှိပ်မှုပုံစံများပင် ဖြစ်သည်။

၎င်း ဖိနှိပ်မှုများကို ရိုဟင်ဂျာလူမျိုးများအပေါ် ရက်စက်စွာ လူမျိုးတုန်း သတ်ဖြတ်သည့် လုပ်ရပ်တွင်လည်း အသုံးပြုခဲ့ကြပြီး ၎င်းဖြစ်စဉ်ကြောင့် သြဂုတ်လ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အလွန်တစ်ရာ ထိခိုက်ကြေကွဲဖွယ်ကောင်းသော လူအစုလိုက်၊ အပြုလိုက် အိုးအိမ်နေရပ်ကို စွန့်ခွာထွက်ပြေးခဲ့ကြရသည့် ဖြစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်လာရသည်။

“ကျွန်ုပ်တို့ သုံးဦးအနေနဲ့ မင်းအောင်လှိုင်ရဲ့ စစ်သားတွေဟာ နိုင်ငံတစ်ကာ ဥပဒေတွေကို ဆိုးရွားပြင်းထန်စွာ ဖောက်ဖျက်နေတယ်ဆိုတဲ့ ကိစ္စပေါ် ကန့်ကွက်ပြစ်တင်ရှုံချနေတာဟာ အသစ်အဆန်းမဟုတ်ပါဘူး” “ဒါပေမယ့် သတ်ဖြတ်မှုတွေ၊ လူမဆန်မှုတွေ မြင့်တက်လာတာနဲ့ တစ်ပြိုင်နက်တည်းမှာပဲ တာဝန်ခံမှုရှိရမယ့် အရှိန်အဟုန်လည်း မြင့်တက်လာဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ စစ်အာဏာရှင်များကို ၎င်းတို့ ကျူးလွန်ခဲ့တဲ့ အပြစ်များမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးနေတဲ့ဖြစ်စဉ်ကို ရပ်တန့်ပစ်လိုက်ဖို့က အရင်ကထက်ကို အများကြီး ပိုအရေးကြီးလာပါပြီ။” ဟု မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးကောင်စီမှ ပြောကြားထားပါသည်။





မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးကောင်စီအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖြစ်စဉ်ကို နိုင်ငံတစ်ကာ ရာဇဝတ်ခုံရုံးသို့ လွှဲပြောင်းပေးရန် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီကို တောင်းဆိုလျက်ရှိသည်။ ၎င်းဖြစ်စဉ်သည် စစ်အာဏာရှင်များကို တစ်ကမ္ဘာလုံး အနေဖြင့် အရေးယူမည့် “လက်နက်များ ဖြတ်တောက်ခြင်း၊ ဝင်ငွေစီးဆင်းမှု လမ်းကြောင်းများဖြတ်တောက်ခြင်းနှင့် အပြစ်ကျူးလွန်မှုမှ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ရနေခြင်းကို ဖြတ်တောက်ခြင်း” စသည့် ဖြတ်သုံးဖြတ် အစီအစဉ်၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်း၊ နိုင်ငံအစုအဖွဲ့များ၊ အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများမှလည်း စစ်အာဏာရှင်များအား အပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရနေခြင်းကို ဖြတ်တောက်ပစ်ရာတွင် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ

ဖြတ်သုံးဖြတ် မဟာဗျူဟာကို ကူညီထောက်ပံ့ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုက်ပါသည်။
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးကောင်စီအနေဖြင့် စစ်အာဏာရှင်များ၏ အပြစ်ကျူးလွန်ခြင်းမှ
လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ရရှိခြင်းကို ဖြတ်တောက်ရာတွင် ၎င်းတို့အား နိုင်ငံတစ်ကာ တရားရုံး၊
နိုင်ငံတစ်ကာ စစ်ရာဇဝတ်ခုံရုံးနှင့် အာဂျင်တီးနား ဖယ်ဒရယ် ရာဇဝတ်ခုံရုံးအစရှိသည့်
ပြည်တွင်းတရားရုံးများကို ပို့ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် သက်သေခံတင်သွင်းနိုင်မည့်
သက်သေဖြစ်ရပ်များကို မှတ်တမ်းတင်စုဆောင်းထားလျက်ရှိပါသည်။ ၎င်းမှတ်တမ်းများအား
ဤလင့်ခ်တွင် တွေ့ရှိနိုင်ပါသည်။ <https://specialadvisorycouncil.org/cut-the-impunity/>

မြန်မာနိုင်ငံ၏ စည်းလုံးညီညွတ်သည့် ဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားမှုများသည်
တရားမျှတမှုနှင့်တာဝန်ခံစေမှုကို တောင်းဆိုနေပြီဖြစ်သည်။ ၎င်းလှုပ်ရှားမှုများသည်
မြန်မာလူမျိုးများ၏ အသံကို ထင်ဟပ်ပြသနေသည်။ နိုင်ငံတစ်ကာ အသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့်
အရေးယူမှုများကို ယခုပင် ပြုလုပ်ရပါမည်။

ထပ်မံသိရှိလိုပါက Isabel Todd
ညှိနှိုင်းရေးမှူးကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

-  Email: info@specialadvisorycouncil.org
-  Website: specialadvisorycouncil.org
-  Facebook: facebook.com/SpecialCouncil
-  Twitter: [@SpecialCouncil](https://twitter.com/SpecialCouncil)

Remarks: စစ်အာဏာရှင် is a term for military junta or military dictator, စစ်ကောင်စီ is a colloquial term for SAC (State Administrative Council).